

សិរីល្អនៃព្រះរាជបុត្រា!

ដោយ

ម៉ាកម៉ាកដី

ព្រះរាជបុត្រាគឺជារស្មីនៃសិរីរុងរឿងរបស់ព្រះជាម្ចាស់និងជាតំណាងដ៏ពិតប្រាកដនៃព្រះចេស្ដារបស់ព្រះអង្គដែលទ្រទ្រង់អ្វីៗទាំងអស់ដោយសារព្រះបន្ទូលប្រកបដោយប្បទានុភាពរបស់ព្រះអង្គ។ ហេព្រើរ ១: ៣

រស្មី

ខ្ញុំមិនអាចយល់បានថាគឺជារស្មីនៃសិរីល្អនៃព្រះ។ ខ្ញុំអានវា។ ខ្ញុំគិតអំពីវា។ ខ្ញុំពិចារណាវា។ ខ្ញុំសមាធិលើវា។ ខ្ញុំសិក្សាអំពីវា។ ខ្ញុំស្រាវជ្រាវវា។ ប៉ុន្តែខ្ញុំនៅតែមិនអាចយល់បាន។ ព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទជាព្រះអម្ចាស់និងព្រះអង្គសង្គ្រោះរបស់យើងគឺជារស្មីនៃសិរីរុងរឿងរបស់ព្រះជាម្ចាស់!

រស្មីគឺ *apaugasma* ។ វាមកពីអាប៉ូ (“ ពី”) និងធំ (“ ពន្លឺ”) ។ វាគឺជា "ចាំងចេញ" ។ ពន្លឺចាំងចេញមកពីរាងកាយភ្លឺថ្លា។ អ្នកបកប្រែខ្លះបានជ្រើសរើសយកពាក្យ“ អរសប្បាយ” និង“ ការចាប់រំលោភ” ដើម្បីពន្យល់ពីអត្ថន័យរបស់អេតូហ្សូម។ វាមិនមានន័យថា“ ជាពន្លឺដៃ លឿនបញ្ចាំង” ទេ។ វាមិនមែនថាព្រះគ្រីស្ទគឺនៅក្នុងវត្តមានរបស់ព្រះហើយ«បានឆ្លុះ បញ្ចាំង»សិរីរុងរឿងរបស់ព្រះជាម្ចាស់តាមរបៀបដែលលោកម៉ូសេបានឆ្លុះបញ្ចាំងពីសិរីរុងរឿងរបស់ព្រះជាម្ចាស់បន្ទាប់ពីបាននៅក្នុងវត្តមានរបស់ទ្រង់។ វាគឺជាពន្លឺដែលលេចចេញពីក្នុងព្រះយេស៊ូ។ សិរីល្អគឺជាណាដែលព្រះដ៏មានមហិទ្ធិបូកបញ្ចេញពន្លឺពីខាងក្នុងព្រះគ្រីស្ទ! ពាក្យនេះត្រូវបានរកឃើញតែនៅ

ក្នុងហេតុព្រឹទ្ធ ១: ៣ ហើយវាវិនិយាយអំពី ព្រះអម្ចាស់របស់យើង។ ព្រះយេស៊ូវគឺជាព្រះហើ យ
ដូច្នោះជា " រស្មី " នៃសិរីល្អរបស់ព្រះ។

សិរីល្អគឺ doxa ។ វាគឺជាការបង្ហាញពីគុណលក្ខណៈដ៏ទេវភាព។ មានពេលមួយលោកម៉ូសេបាន
ទូលសុំព្រះជាម្ចាស់បង្ហាញសិរីរុងរឿងរបស់ព្រះអង្គ។ ព្រះជាម្ចាស់មានព្រះបន្ទូលតបថា៖
«យើងនឹងធ្វើអោយសេចក្តីល្អរបស់ខ្ញុំឆ្លងកាត់អ្នកហើយខ្ញុំនឹងប្រកាសអំពីព្រះនាមព្រះអម្ចាស់
នៅចំពោះមុខអ្នក។ យើងនឹងប្រណីដល់អ្នកណាដែលខ្ញុំនឹងប្រណីហើយយើងនឹងមានចិត្តមេត្តា
ករណាដល់អ្នកណាដែលខ្ញុំនឹងមានចិត្តមេត្តាករណាផងដែរ»។ (និក្ខមនំ ៣៣:១៩) នៅក្នុងនិក្ខមនំ
៣៤ យើងឃើញថាព្រះជាម្ចាស់ឆ្លងកាត់ពីមុខលោកម៉ូសេហើយថាភាពល្អរបស់គាត់គឺមកពីការ
អាណិតអាសូរព្រះគុណអត់ធ្មត់អត់ធ្មត់ស្នេហាមេត្តាករណាអភ័យទោសភាពយុត្តិធម៌និ
ងយុត្តិធម៌។ ព្រះយេស៊ូវគឺជា " រស្មី " នៃសិរីល្អរបស់ព្រះ។ ព្រះអម្ចាស់របស់យើងបំភ្លឺអ្វីៗទាំងអស់
ដែលល្អ។ សាវកបានសរសេរថា៖ «ហើយព្រះបន្ទូលបានត្រឡប់ជាសាច់ឈាមហើយ
គង់នៅក្នុងចំណោមយើងរាល់គ្នាយើងបានឃើញសិរីរុងរឿងរបស់ទ្រង់ជាសិរីល្អនៃព្រះបុត្រា
តែមួយរបស់ព្រះវរបិតាដែលពេញដោយព្រះគុណនិងសេចក្តីពិត»។ (យ៉ូហាន ១:១៤)

ហេតុព្រឹទ្ធ ១: ៣ រំmindកខ្ញុំពីខគម្ពីរជាច្រើនទៀតអំពីរស្មីរបស់ព្រះគ្រីស្ទ។

គាត់បានផ្លាស់ប្រែទ្រង់ទ្រាយនៅចំពោះមុខពួកគេ។ ព្រះភ័ក្ត្ររបស់ទ្រង់បានភ្លឺដូចព្រះអាទិ
ត្យហើយសម្លៀកបំពាក់របស់គាត់ប្រែជាសដូចពន្លឺ។ ម៉ាថាយ ១៧: ២

កាលពីដើមដំបូងបង្អស់ព្រះបន្ទូលមានព្រះជន្មគង់នៅ។ ព្រះបន្ទូលគង់នៅជាមួយព្រះជាម្ចាស់
ហើយព្រះបន្ទូលជាព្រះជាម្ចាស់។ គាត់គឺនៅក្នុងការចាប់ផ្តើមជាមួយនឹងព្រះ។ អ្វីៗទាំងអស់ត្រូវ
បានបង្កើតឡើងតាមរយៈលោកហើយបើគ្មានលោកគ្មានអ្វីដែលត្រូវបានបង្កើតឡើយ។ នៅក្នុង
ទ្រង់គឺជាជីវិតហើយជីវិតគឺជាពន្លឺរបស់មនុស្ស។ ពន្លឺក្នុងសេចក្តីងងឹតតែសេចក្តីងងឹតពុំបាន
ទទួលពន្លឺទេ»។ យ៉ូហាន ១: ១-៥

«ព្រះអង្គយាងចេញពីភូមិណាសារ៉ែតទៅស្រុកកាពីណិមជិតមាត់សមុទ្រក្នុងតំបន់សាប់យូ
ឡូននិងណែបថាលីដើម្បីអោយបានសំរេចតាមទំនាយដែលព្យាការីអេសាយបានថ្លែងទុកថា៖
The ទឹកដីសាប់យូឡូននិងទឹកដីស្រុក ណែបថាលីនៅតាមផ្លូវទឹកសមុទ្រខាងនាយទន្លេយ៉ែរដាន់
ស្រុកកាលីឡេនៃសាសន៍ដទៃ។ ប្រជាជនដែលអង្គុយនៅទីងងឹតបានឃើញពន្លឺមួយដ៏ភ្លឺហើ យ
អស់អ្នកដែលអង្គុយនៅតាមតំបន់និងជាម្លប់នៃសេចក្តីស្លាប់បានរសាត់ទៅ។ ម៉ាថាយ ៤: ១៣-១៦

ព្រះយេស៊ូមានព្រះបន្ទូលទៅគេសាជាថ្មីថា៖ «ខ្ញុំជាពន្លឺបំភ្លឺពិភពលោក។ អ្នកណាដែលមកតាមខ្ញុំ នឹងមិនដើរក្នុងសេចក្តីងងឹតទេគឺមានពន្លឺនៃជីវិតវិញ។ យ៉ូហាន ៨:១២

“ ខ្ញុំបានចូលមកក្នុងពន្លឺជាលោកីយដើម្បី ឲ្យ អ្នកណាដែលជឿដល់ខ្ញុំមិនគួរនៅក្នុងភាពងងឹត ឡើយ” យ៉ូហាន ១២:៤៦

ក្រុងនោះមិនត្រូវការពន្លឺព្រះអាទិត្យឬព្រះច័ន្ទឡើយដ្បិតសិរីរុងរឿងរបស់ព្រះជាម្ចាស់បំភ្លឺក្រុង។ ពន្លឺរបស់ឡាំប៊ីសិត។ វិវរណៈ ២១:២៣

ពន្លឺនៃស្ថានសួគ៌គឺជាសិរីល្អរបស់ព្រះហើយព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទគឺជារស្មីនៃសិរីល្អរបស់ព្រះ! យើង មានសំណាងណាស់ដែលបានស្គាល់ព្រះអង្គផ្ទាល់។ ដើម្បីឱ្យទ្រង់រស់នៅក្នុងយើង។

តំណាង

លោកយេស៊ូក៏ជា«តំណាងយ៉ាងពិតប្រាកដ»នៃការធ្វើជាព្រះ។ នេះគឺជាការបកប្រែរបស់ចក្រា ត។ គម្ពីរ King James បកប្រែ ការបកប្រែវាជា“ រូបភាពបង្ហាញ” ។ ពាក្យនេះត្រូវបានប្រើ ជាភាសាក្រិកបុរាណសម្រាប់ឧបករណ៍ដែលអ្នកធ្លាក់ប្រើដើម្បីធ្វើរូបជាកាក់ឧបករណ៍។ ល។

ក្រិកបានប្រើពាក្យនេះសម្រាប់លក្ខណៈនិងចរិតរបស់មនុស្ស។ ឧបករណ៍នេះមានរូបភាពឬ
 តំណាងឱ្យបុគ្គល។ អ្នកធ្លាក់បានប្រើឧបករណ៍ដើម្បីបោះត្រារូបភាពនោះនៅលើអ្វីដែល
 លមានតម្លៃ។ ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទគឺជា “ តំណាងយ៉ាងពិតប្រាកដ ” នៃការធ្វើជាព្រះ។ ប៉ូលបាន
 សរសេរថាគ្រីស្ទគឺជា «រូបសំណាកនៃព្រះដែលយើងមើលមិនឃើញហើយជាកូនច្បងនៃការ
 បង្កើតទាំងអស់»។ ទ្រឹស្តីទ្រឹស្តី Oxford ហិនរីលីតបានសរសេរថាលោកយេស៊ូវ «គឺខុសគ្នា
 ពីលោកផ្ទាល់ហើយនិងមានអត្ថន័យស្មើគ្នានឹងលោកដែលខ្លឹមសាររបស់លោកជាលក្ខ
 ណៈសមល្មម»។ អ្នកប្រាជ្ញខាងភាសាក្រិចថ្មីលោកបណ្ឌិត Marvin Vincent បានសរសេរថា “
 នេះគឺជាការសំខាន់ណាស់របស់ព្រះដែលបានចាប់កំណើតជាការដាក់ត្រាប្លែកៗលើព្រះគ្រី
 ស្ទដែលចូលមកក្នុងការបញ្ចេញមតិច្បាស់លាស់និងមានចរិតលក្ខណៈនៅក្នុងមនុស្សរបស់គា
 ត់ដើម្បី ឲ្យ ព្រះរាជបុត្រា ទទួលបានការចាប់អារម្មណ៍យ៉ាងពិតប្រាកដពីធម្មជាតិដ៏ទេវភាពនិង
 ក្នុងអក្សរ។ ” មិនមានកំហុសនៅក្នុងព្រះគ្រីស្ទទេ។ គាត់មិនមានលក្ខណៈ “ ខ្លះ ” ឬ “ ភាគច្រើន ”
 នៃលក្ខណៈរបស់ព្រះទេ។ គាត់គឺជា «តំណាងពិតប្រាកដ» របស់ព្រះ!

ព្រះគ្រីស្ទក៏ «ទ្រទ្រង់អ្វីៗទាំងអស់ដោយសារព្រះបន្ទូលដ៏ខ្លាំងក្លារបស់ទ្រង់»។ “ ទ្រទ្រង់ ” គឺ
 ជាភេរុន។ វាអនុវត្តកំ និតនៃ "ទ្រទ្រង់អ្វីមួយដែលស្ថិតក្នុងចលនាថេរ" ។ ព្រះយេស៊ូវទ្រទ្រង់និង

ថែរក្សាអ្វីៗទាំងអស់នៃការបង្កើតនៅពេលវាឆ្ពោះទៅមុខទាន់ពេល។ ព្រះយេស៊ូបានទ្រទ្រង់អ្វីៗទាំងអស់តាំងពីដំបូងមក។ ប៉ុលបានសរសេរថា៖

គាត់ជារូបសំណាករបស់ព្រះដែលយើងមើលមិនឃើញដែលជាកូនច្បងនៃការបង្កើតទាំងអស់។ ចំពោះ ទ្រង់ អ្វីៗ ទាំង អស់ ត្រូវ បាន បង្កើត ឡើង នៅ លើ មេឃ និង នៅ លើ ផែន ដី ដែល អាចមើលឃើញនិងមើលមិនឃើញមិនថាបល្ល័ង្កអំណាចឬអំណាចឬអំណាច។ អ្វីៗទាំងអស់ត្រូវបានបង្កើតឡើងតាមរយៈទ្រង់និងសម្រាប់ទ្រង់។ ហើយទ្រង់គឺមុនអ្វីៗទាំងអស់ហើយនៅក្នុងទ្រង់គ្រប់ទាំងអស់មាន។ កូល៉ុស ១: ១៥-១៧

ព្រះគ្រីស្ទបានបង្កើតអ្វីៗទាំងអស់ហើយទ្រង់អ្វីៗទាំងអស់តាំងពីដើមមក។ គាត់នៅតែបន្តធ្វើដូច្នោះនៅថ្ងៃនេះហើយនឹងបន្តជារៀងរហូត។ រឿងទាំងអស់រក្សាការជាប់ទាក់ទងគ្នានៅក្នុងព្រះគ្រីស្ទ។ គ្មានអ្វីដែលមានអំណាចរួមគ្នាដោយអំណាចរបស់ខ្លួនបានឡើយ។ មានតែនៅក្នុងព្រះចេស្ដារបស់ព្រះគ្រីស្ទទេដែលអ្វីៗនៅជាប់គ្នា។

តើព្រះយេស៊ូធ្វើវាយ៉ាងដូចម្តេច? តើអ្វីជាថាមពលរបស់គាត់? វាគឺ«ដោយសារព្រះបន្ទូលដ៏មានឥទ្ធិពលរបស់ទ្រង់»ដែលទ្រង់ទ្រទ្រង់អ្វីៗទាំងអស់។ អ្នកនិពន្ធដល់ហេព្រើរបានសរសេរថា៖

«ដោយសារជំនឿយើងយល់ថាពិភពលោកនេះជាប់នឹងព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះដូច្នោះអ្វីៗដែលមើល
ឃើញមិនមែនជារបស់ដែលមើលឃើញទេ។ (ហេប្រើរ ១១: ៣) ម៉ូសេបានសរសេរថា៖

“ បន្ទាប់មកព្រះជាម្ចាស់ទ្រង់មានបន្ទូលថា “ ចូរឱ្យមានពន្លឺឡើង” ។ ហើយមានពន្លឺ” ... “ បន្ទាប់
មកព្រះជាម្ចាស់ទ្រង់មានបន្ទូលថា “ ចូរ ឲ្យ មានលំហអាកាសនៅកណ្តាលទឹកហើយ ឲ្យ
វាញែកទឹកចេញពីទឹក” ផ្ទៃមេឃនឹងត្រូវប្រមូលផ្តុំគ្នានៅកន្លែងតែមួយហើយឱ្យដីស្ងួតលេចចេញ
មក ... “ បន្ទាប់មកព្រះទ្រង់មានបន្ទូលថា 'ចូរឱ្យផែនដីបង្កើតស្មៅស្មៅស្មៅដែលបង្កើត
គ្រាប់ពូជនិងដើមឈើដែលបង្កើតផលតាមប្រភេទ គ្រាប់ពូជគឺនៅក្នុងខ្លួនវាផ្ទាល់នៅលើផែនដី
' ; ហើយព្រះជាម្ចាស់ទ្រង់មានបន្ទូលថា “ ចូរឱ្យមានពន្លឺនៅលើអាកាសនៃលំហអាកាសដើម្បី
ញែកថ្ងៃចេញពីពេលយប់។ ត្រូវទុកជាសញ្ញាសំគាល់ និងរដូវកាលហើយមានរយៈពេលជាច្រើន
ថ្ងៃ។ សូមអោយពន្លឺទាំងនោះបានភ្លឺនៅលើមេឃដើម្បីបំភ្លឺផែនដី»។ “ ហើយព្រះជាម្ចាស់ទ្រង់
មានបន្ទូលថា “ ចូរ ឲ្យ ទឹកមានបរិបូណ៌ដោយសត្វមានជីវិតហើយ ឲ្យ សត្វស្លាបហើរពីលើ
ផែនដីឆ្លងកាត់ផ្ទៃមេឃ” ។ ចូរអោយផែនដីនាំសត្វដែលមានជីវិតរស់នៅតាមប្រភេទរបស់វា
គឺសត្វលូនវារសត្វលូនវារនិងសត្វព្រៃតាមពូជរបស់វាម្នាក់ៗ។ ហើយព្រះបានមានបន្ទូលថា “
ចូរយើងធ្វើមនុស្ស ឲ្យ ដូចរូបយើង ឲ្យ ដូចរូបយើង។ សូមអោយពួកគេមានអំណាចលើគ្រី

សមុទ្រលើសត្វស្លាបលើអាកាសសត្វបក្សីសត្វលើផែនដីនិងលើសត្វលូនវារនៅលើផែនដី»។

លោកុប្បត្តិ ១

នេះគឺជាព្រះគ្រីស្ទបង្កើតផែនដីដោយអំណាចនៃព្រះបន្ទូលរបស់ទ្រង់! អ្វីដែលជាឈុតភាកក្នុងឱ្យ
កត់សម្គាល់។ លោកយេស៊ូបានបង្កើតជីវិតហើយទ្រង់ជីវិត«តាមរយៈបណ្តាំរបស់លោក»។

សាវកចនបានសរសេរថា៖

កាលពីដើមដំបូងបង្កប់ព្រះបន្ទូលមានព្រះជន្មគង់នៅ។ ព្រះបន្ទូលគង់នៅជាមួយព្រះជាម្ចាស់
ហើយព្រះបន្ទូលជាព្រះជាម្ចាស់។ គាត់គឺនៅក្នុងការចាប់ផ្តើមជាមួយយេស៊ូនិងព្រះ។ អ្វីៗទាំងអស់ត្រូវ
បានបង្កើតឡើងតាមរយៈទ្រង់ហើយបើគ្មានទ្រង់គ្មានអ្វីត្រូវបានបង្កើតឡើងឡើយ។ យ៉ូហាន ១៖

១-៣

នៅក្នុងបរិបទនៃព្រះដែលនិយាយអំពីព្រះគ្រីស្ទព្រះរាជបុត្រាទ្រង់អ្នកនិពន្ធនៅសាសន៍ហេប្រើរ
បានសរសេរថា៖

“ ព្រះអង្គអើយកាលពីដើមដំបូងឡើយបានចាក់គ្រឹះផែនដីហើយផ្ទៃមេឃជាស្នាព្រះហស្តរបស់
ព្រះអង្គ។ ពួកគេនឹងត្រូវវិនាសប៉ុន្តែអ្នកនឹងនៅដដែលហើយពួកគេទាំងអស់នឹងចាស់ដូចសម្លៀក

បំពាក់។ អ្នកនឹងបត់វាឡើងហើយពួកគេនឹងត្រូវផ្លាស់ប្តូរ។ ប៉ុន្តែអ្នកគឺដូចគ្នាហើយផ្ទាំងរបស់អ្នកនឹង
មិនកន្លងផុតទៅឡើយ។ ហេព្រើរ ១: ១០-១២

ភ្នំពេញក្រោននៃសិរីល្អ

អ្នកនិពន្ធដល់ហេព្រើរបានសរសេរថាព្រះយេស៊ូវពាក់មកុដនៃសិរីល្អរបស់ព្រះ។ តើនោះ
គឺដោយសារតែគាត់ជាព្រះ? គ្រាន់តែដោយសារតែគាត់គឺជាអ្នកបង្កើតដ៏អស្ចារ្យ? គ្រាន់
តែដោយសារតែអ្វីគ្រប់យ៉ាងគឺស្ថិតនៅក្រោមទ្រង់?

«ប៉ុន្តែយើងឃើញព្រះយេស៊ូវដែលត្រូវបានបន្ទាបទាបជាងពួកទេវតាសម្រាប់ការរងទុក្ខនៃសេច
ក្តីស្លាប់ដែលបានពាក់មកុដដោយសិរីល្អនិងកិត្តិយសដែលថាតាមរយៈព្រះគុណរបស់ព្រះអាចភ្ល
ក់សេចក្តីស្លាប់សំរាប់មនុស្សគ្រប់គ្នា។ អ្វីៗសមនឹងព្រះជាម្ចាស់សំរាប់អ្នកដែលមានអ្វីៗទាំងអស់និង
ដោយសារអ្វីៗទាំងអស់ក្នុងការនាំបុត្រដ៏តាជាច្រើន អោយទទួលសិរីរុងរឿងដើម្បីធ្វើអោ
យមេទ័ពនៃការសង្គ្រោះរបស់គេបានគ្រប់លក្ខណៈដោយរងទុក្ខលំបាក។ សម្រាប់ទាំងអ្នក
ដែលបានរាប់ជាបរិសុទ្ធនិងអ្នកដែលត្រូវបានរាប់ជាបរិសុទ្ធគឺជាមនុស្សតែម្នាក់។ ហេព្រើរ ២:

យើងពិតជាមានសំណាងណាស់ដែលបានស្គាល់ព្រះដ៏មានព្រះជន្មរស់តាមរយៈរស្មីនៃសិរីរុ
ងរឿងរបស់ទ្រង់និងការតំណាងដ៏ពិតប្រាកដនៃព្រះអង្គដែលបានសុគតសម្រាប់យើង។

រក្សាសិទ្ធិ© ១៩៩០-២០២០ ក្រេឌីត

បទគម្ពីរដកស្រង់ចេញពីគម្ពីរ King James ថ្មី។ រក្សាសិទ្ធិ© ១៩៨២ ដោយថូម៉ាសណិលសុន,
ប្រើដោយការអនុញ្ញាត។ រក្សាសិទ្ធិគ្រប់យ៉ាង។"